
   Usnesení z 25. zasedání Rady ÚEB AV ČR, v.v.i. 
5/2010 

 
Zasedání se konalo dne 3. listopadu 2010 od 10:00 v zasedací místnosti ÚEB – 
Sokolovská 8, v Olomouci 
 
 
 
1. Ze zápisů z letošních schůzí zůstává nedostatečně vyřešeno zmapování 

možností eventuální změny dodavatelů energií (bod usnesení č. 8/21) a 
možná změna přílohy č. 2 a 3 Mzdového předpisu (bod usnesení č. 15 a 
16/19). Možnosti změny dodavatelů energií si rada vyžádala po THS předložit 
na příští schůzi. 

 
2. Rada v období mezi 24. a 25. schůzí schválila per rollam dva návrhy projektů 

spolupráce s Rakouskem (Landa) a Švýcarskem (Müller). 
 
3. Rada schválila návrh projektu pro Nadaci Tomáše Bati (Tomaštíková). 
 
4. Předseda Rady informoval o příznivých výsledcích grantové soutěže GAČR na 

rok 2011 v ÚEB (14 nově udělených projektů).  
 
5. Předseda Rady informoval, že spoluúčast ÚEB na projektu OPPK 

CZ.2.16/3.1.00/24014 "Modernizace vybavení pro výzkum rostlin jako zdroje 
zdravotnicky využitelných látek", bude v roce 2011 činit 1 502 tis. Kč a v roce 
2012 částku 1 350 tis. Kč.  

 
6. Vedoucí THS komentovala průběžné čerpání rozpisu institucionálních nákladů 

v ÚEB. Byly převedeny delimitované finance z ÚOCHB. Čerpání osobních 
nákladů z institucionálních zdrojů probíhá dle plánu s lehkou rezervou (asi 
1%). Rada vzala informace na vědomí, k institucionálnímu rozpisu se znovu 
vrátí v detailním čerpání na příští schůzi. 

 
7. Předseda Rady předložil Radě k posouzení další návrhy na čerpání 

institucionálních investic: 1) havárie ultramrazícího boxu (235 920 Kč, Motyka), 
po 10 letech oprava nerentabilní, 2) požadavek na příspěvek na rozvoj 
výpočetního centra v Lysolajích (ÚEB se má podílet na rozvoji nákupem dvou 
klimatizačních jednotek, 192 tis. Kč), 3) klimatizace Lysolaje (zatím bez 
finanční částky), 4) kamera včetně příslušenství ke stereomikroskopu (167 247 
Kč, Binarová).  

 
8. Rada čerpání investic (1) a (2) výše schválila. 
 
9. Rada schválila i pořízení klimatizace (3), nicméně nákup této investice se 

uskuteční až v roce 2011. Rada si dále vyžádala od Dr. Binarové zpřesnění 
požadavku na nákup kamery (4) a odsunula tento požadavek na příští rok.  

 
10. Z investic byl vyřazen požadavek na AVG licenci, která bude pořízena v rámci 

EDU slevy za částku, která nespadá do investic. 
 



11. Rada konstatovala, že po realizaci schválených investic v  investiční dotaci na 
rok 2010 zbývá nevyčerpaný 1 mil. Kč. Pověřila vedoucí THS, aby zažádala u 
zřizovatele převod této částky do neinvestičního rozpočtu.  

 
12. Rada pověřila J. Martince, aby obvyklým způsobem zjistil u vedoucích 

laboratoří požadavky na nákup investic na rok 2011. 
 
13. Rada přijala pravidla pro financování nákladných oprav přístrojů. V rozpisu 

institucionálních nákladů bude na tyto opravy vyčleněna částka 0,5 – 1 mil. Kč 
(fond oprav). Spoluúčast laboratoří na opravách je 50 tis. Kč, nad tuto částku 
budou hrazeny z fondu oprav. Plnění z fondu u oprav do 150 tis. Kč bude 
schvalovat komise ve složení ředitelka (nebo její zástupce), předseda Rady, 
vedoucí THS (nebo její zástupce) a J. Martinec, u oprav nad 150 tis. Kč 
schvaluje Rada ÚEB. 

 
14.  Návrh směrnice o ochraně výsledků výzkumu a vývoje posoudil patentový 

specialista ing. Hermann a patentový právník, jejichž připomínky a doplňky 
byly do textu zapracovány. Následně směrnici ještě bude komentovat další 
právník, Mgr. Dáňa. Rada se k projednání směrnice vrátí na příštím zasedání. 

 
15.  Rada diskutovala výhled institucionálního rozpočtu ústavu na rok 2011. 
 
16. Předseda informoval o potenciálních hrozbách pro rozpočet, kterými jsou 

možné neuznané náklady projektu hrazeného z Norských fondů, snížený 
rozpočet projektu OPPK, nutnost vytvoření fondu oprav, nevyplacené odměny 
za publikační aktivitu za léta 2010 a 2011, náklady na výpočetní středisko, 
zvyšující se náklady na energie. Na druhou stranu ve prospěch rozpočtu 
hovoří již nyní vyšší výběr režií z grantů, přestože ještě nebyly ukončeny 
všechny grantové soutěže. 

 
17. Rada řešila otázku, zda osobní prostředky získané v grantových soutěžích, 

které nahrazují stávající institucionální úvazky, mají zůstat k dispozici řešiteli. 
Rada nedoporučila návrh, aby celý objem těchto prostředků zůstal k dispozici 
řešiteli a navrhla, aby řešitel měl k dispozici 75% ušetřeného institucionálního 
tarifu, 25% by zůstalo k užití ústavu. Tento návrh Rada považuje zatím za 
pracovní verzi, vrátí se k němu na příštím zasedání, na které požaduje od 
THS reálný finanční propočet na základě získaných osobních prostředků. 

 
18. Rada rozhodla, že osobní příplatky mohou být přiznány již od počátku trvání 

pracovního poměru, nikoli až po uplynutí zkušební doby. V tomto smyslu Rada 
pozměnila Mzdový předpis (příloha 1 usnesení, viditelná pouze na intranetu). 

 
19. Rada aktualizovala a schválila prodloužení příloh mzdového předpisu na rok 

2011 (příloha 1 usnesení, viditelná pouze na intranetu). 
 
20. Předseda Rady informoval o volbách zástupců ÚEB do Akademického sněmu 

na funkční období 2010-2014. Zástupce volilo Shromáždění výzkumných 
pracovníků dne 5. října 2010. Volenými zástupci za ÚEB se stali J. Doležel, M. 
Vágner, J. Martinec a R. Vaňková, prvním náhradníkem za některého ze 
zvolených zástupců byl zvolen D. Honys. 



 
21. Vedoucí THS informovala Radu o výběrovém řízení na zhotovitele stavby 

budovy 2 (Lysolaje) a o jeho výsledku. Rada vzala informaci na vědomí. 
 
22. Atestační řízení v ÚEB proběhne dne 11. listopadu 2010. Rada souhlasila se 

jmenováním atestační komise ve složení T. Moravec (předseda), K. Hoyerová, 
I. Kašík, L. Fischer, M. Potocký, E. Hényková, M. Vágner. 

 
23. Předseda informoval Radu, že dosud nebyly zpracovány podklady pro 

Hodnocení laboratoří. Vzhledem k tomu, že výsledky hodnocení by měly 
ovlivnit výši osobních příplatků již od ledna 2011, je již nejvyšší čas. Rada 
doporučila ředitelce, aby hodnocení urgovala u vědecké tajemnice. 

 
24.  Příští, 26. zasedání Rady ÚEB, se bude konat začátkem prosince (termín 

bude upřesněn podle příprav rozpočtu Akademie) v ÚEB v Lysolajích.  
 
 
 
Zapsal: David Honys 


